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Проф. д-р Веселина Вълканова обяви заседанието за открито  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, добър ден. Можем да започнем, имаме 
кворум – списъчен състав 25, редуцирани 3, кворум 15, присъстват 22. Факултетният съвет е 
редовен и може да започне. 

Преди всичко искам да Ви благодаря още веднъж за доверието, за категоричния избор, 
който направихте за декан на 24 октомври. Мисля че с общи усилия можем да търсим 
реализация на онези цели и задачи, които поставих в мандатната програма .  Тя вече не е моя, 
а обща и аз имам намерение да я превърнем в стратегия за развитието на факултета през 
следващите 4 години, за което ще очаквам Вашите предложения в следващите седмици.  

Поздравявам всички нови членове на Факултетния съвет и Ви пожелавам успех, 
надявам се да работим заедно; вече сме на друго, по-високо ниво от развитието на факултета, 
надявам се да работим заедно в името на факултета и нашите студенти.  

Проф. д-р Веселина Вълканова предложи да бъде гласуван протокол № 01.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 1  
Факултетният съвет прие протокола от предишното заседание.  

Проф. д-р Веселина Вълканова обяви дневния ред на Факултетния съвет:  

1. Доклади на Декана на ФЖМК; 
2. Избор на заместник-декани; 
3. Избор на ръководител катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“;  
4. Разкриване на процедура за публична защита на дисертационен труд за 

присъждане на научната степен „доктор“  и избор на научно жури по 3.5 
Обществени комуникации и информационни науки (Медии и комуникации – 
Спортна журналистика); 
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5. Разкриване на процедура за публична защита на дисертационен труд за 
присъждане на научната степен „доктор“  и избор на научно жури по 3.5 

Обществени комуникации и информационни науки (Медии и комуникации – 
Връзки с обществеността); 

6. Разкриване на процедура за публична защита на дисертационен труд за 
присъждане на научната степен „доктор“  и избор на научно жури по 3.5 
Обществени комуникации и информационни науки (Медии и комуникации – 
Карикатурата в медиите); 

7. Доклади на ръководителите на катедри;  
8. Разни. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Дневният ред беше приет. 

По точка първа от дневния ред – Доклади на Декана на ФЖМК. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: И така, преминаваме към първа точка – моите 
доклади. Преди всичко, колеги, предлагам този график на заседанията на ФС, който е 
изпратен на ръководителите на катедри още миналата академична година, да се свикват и 
провеждат във втория вторник на текущия месец. Следващото заседание ще е на 12 
декември.  

Протоколите от заседанията на ФС ще се публикуват на вътрешната страница на 
ФЖМК в 14-дневен срок, както е по правилник, и ще се приемат на следващото заседание на 
ФС. 

Имам няколко съобщения. Първо, най-напред завърши нашата тазгодишна 
международна конференция – благодаря на научния комитет, на организационния 
комитет, на модераторите, на участниците. Това бяха 93 учени от 15 страни, които участваха 
в Международната конференция „Media and Communication: Tranformations and 
Development in the Digital Age“. 

Имахме авторитетни академични партньори от престижни чуждестранни 
университети: Източния университет в Кентъки, САЩ, Политехническия институт в 
Лисабон, Университета във Вилнюс, Литва, Университета в Букурещ, Румъния, 
Университета Витаутас Магнус в Литва. В рамките на два дни участие взеха 93 представители 
на световната академична и институционална общност – 16 участници от чужбина и 77 от 
България. 

Искам специално да отбележа участието на проф. д-р Марк Дюз от Университета в 
Амстердам, Нидерландия - водещ изследовател в областта на журналистиката и медийната 
култура. Много голямо впечатление направи на колегите, които се включиха в пленарна та 
сесия и аз предлагам да го поканим да изнесе цикъл лекции пред нашите студенти и ще 
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опитаме да издадем последната му книга Life in Media: A Global Introduction to Media Studies, 
вече преговаряме с издателства по този въпрос. Конференцията продължи в 10 паралелно 

провеждани панела с вещо водене на нашите модератори - полиглоти. Благодаря на всички!  

Идната година ще бъдем организатори съвместно с ЕЖТА на научно-образователен 
международен семинар, който ще бъде присъствен и ще посрещнем голям брой 
чуждестранни колеги, за което ще ни е нужна мобилизацията на цялата общност за 
организирането му. 

Доц. д-р Мануела Манлихерова: Извинявам се, че се намесвам, тъй като те работят 
година напред, това ще е през 2025 година. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да, идната година ще работим по организацията на 
събитието. Какво предстои, аз гледам в момента академичния календар: 

‒ срещи с кандидатите за ректор, те са обявени на сайта. Ще бъдат на 13, 17, 20 и 

21 ноември. Общото събрание на Университета е на 22 ноември, за да изберем 

ректор и АС. 

‒ на 1 декември от 11 ч. в Аулата на СУ е промоцията на випуск 2023. Вече имаме 

отличника на випуска. Очаквам предложения от Вас кого от медиите да 

поканим за слово и приветствие пред нашите абсолвенти.  

‒ на 5 декември от 11 в нашата Аула е седмата лекция от цикъла Аденауер 

Лекчър, наш гост ще бъде Себастиан Турнер - един от най-важните мислители 

в медийния сектор в Германия, съветник на медийната група Holtzbrinck, в 

чието портфолио е Ди Цайт, Шпрингер Нейчър, Макмилън и т.н. Той е бивш 

редактор на Tagesspiegel в Берлин и ще говори за кризата на местната 

журналистика в Германия и извън нея.  

Проблемът е много важен, така че каня Ви да присъствате и не просто в лично качество, 
а да си доведете студентите, защото тези лекции са за нас, за студентите - да чуят едни от 
водещите мислители по тези теми в света и най-вече в Европа. 

Освен това там ще се запознаете с новия директор на медийното бюро за Югоизточна 
Европа на Фондацията „Конрад Аденауер“ – г-н Кристоф Плате. Аз вече се срещнах с него, 
той е бил кореспондент на „Дер Шпигел“ в Найроби, на „Нойе Цюрхер цайтунг“ в Южна 
Африка. Той е човек от печата, с изключителен опит в отразяване на кризи и войни , 
отразявал е събитията в Сомалия, геноцида в Руанда, войните в Заир, Либерия и Сиера 
Леоне през 90-те, главен редактор на неделното издание на „Нойе Цюрхер цайтунг“ за 
Средния Изток. Студентите ни има какво да научат. 

‒ на 11 и 12 декември ще се състои четвъртият общофакултетен докторантски 

семинар в няколко секции в зависимост от участниците.  

‒ Кандидат-докторантските изпити са на 13 и 18 декември, ние имаме 22 

кандидати за 28 места, да изберем най-добрите. Реално ще ги зачислим през 

януари, така че само изпитите ще бъдат през декември.  

‒ Предлагам на 15 декември да се съберем на предколедна вечеря, за да 

приключим годината неформално в приятелска среда. 
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Това е, колеги, до края на годината, след това ще мислим вече за новата високосна и 
юбилейна за нас 2024 година. Очаквам от Вас предложения как да отбележим 50-годишния 

юбилей на нашия скъп факултет. 

По доклад на Атестационната комисия – старата, издадох заповед за атестация на 
тримата асистенти, които бяха посочени в доклада. Те са: гл. ас. д-р Лора Симеонова, гл. ас. 
д-р Николай Колев и гл. ас. д-р Никола Вангелов. Предлагам новата комисия да се събере в 
спешен порядък, защото на атестация подлежат и досегашните членове на Атестационната 
комисия, които не са атестирани и са били два мандата нейни членове, за да сме изрядни.  

Вече преминавам към този доклад, който изисква гласуване. Колеги, изпратен Ви е 
моят доклад за допълнителните възнаграждения за авторство на научни публикации, 
индексирани в световните бази данни Scopus и Web of Science, определени в заповед на 
Ректора на СУ „Св. Кл. Охридски“ № РД-19-434/03.10.2023 г., според Методика за определяне 
на разпределението на средствата за допълнителни възнаграждения за постигнати научни 
резултати по звена и на базата на вътрешни критерии на ФЖМК за оценяване на научните 
публикации според жанровата им принадлежност, както са описани в Правилника за 
условията и реда за придобиване на научни  степени и заемане на академични длъжности в 
СУ „Св. Климент Охридски”, 16.12.2020 г. 

 Предлагам отпуснатите средства на ФЖМК в размер на 17 257,15 лв. за допълнително 
материално стимулиране за авторство на научни публикации, индексирани в световните 
бази данни, да се разпределят съобразно предложената таблица.  

В таблицата е отразено разпределението на сумите за възнаграждения за авторство на 
публикации в Web of Science и Scopus за 2022 г. съгласно отпуснатите средства на ФЖМК по 
реда на чл. 23 а, ал. 4 от ВПРЗ. 

Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

1 

автор 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

Following the Black 

Spiral: Old Voices, New 

Life (Towards the 

History of the Early 

Commercial 

Gramophone Records in 

Bulgaria) 

Muzikologija 

 

Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

1 

автор 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

Files, Agents, Deep State, 

and Russian Influence: 

The Legacy of the 

Communist State 

Security Service in 

Bulgaria 

INTERNATIONAL 

JOURNAL OF 

INTELLIGENCE AND 

COUNTERINTELLIGENCE 

Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

1 

автор 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

MEDIA LITERACY 

CHALLENGES TO 

DEBATES ON CIVIC 

RIGHTS 

Postcolonial Directions in 

Education 
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Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

1 

автор 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

CONSUMERISM AND 

ADVERTISING ON 

SOCIAL NETWORKS 

Balkan Social Science 

Review 

Публикация 

2,5 т. 

Общо:  

1 

автор 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

PERSPECTIVES ON THE 

TEACHER - STUDENT 

RELATIONSHIP: THE 

ETHNOMUSICOLOGIST 

AND THE SINGING 

BULGARIAN PEOPLE 

(FROM THE 

BIOGRAPHICAL AND 

FIELD EXPERIENCE OF 

RAINA KATSAROVA 

AND ELENA STOIN) 

ART READINGS 2021: 

PERSONALIA, NEW ART, 

VOL 2 

Публикация 

2,5 т. 

Общо:  

2 

автори 

2 

автори 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

2 х 

581,75 

лв. 

Acurracy of ASR 

Software in Bulgarian 

Language and its 

Application in 

Journalism 

International Conference on 

Electrical, Computer, and 

Energy Technologies, 

ICECET 2022 

Публикация 

2,5 т. 

Общо:  

1 

автор 

 1 

автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

 

TRUSTWORTHINESS, 

AUTHORITY, CLARITY: 

INFLUENCE OF THE 

PARAMETERS OF THE 

EXPERT SPEECH IN 

THE MEDIA ON THE 

WAY OF PERCEIVING 

THE INFORMATION 

[ДОСТОВЕРНОСТ, 

АВТОРИТЕТНОСТ, 

ЯСНОТА: ВЛИЯНИЕ 

НА ПАРАМЕТРИТЕ 

НА ЕКСПЕРТНАТА 

РЕЧ В МЕДИИТЕ 

ВЪРХУ НАЧИНА НА 

ВЪЗПРИЕМАНЕ НА 

ИНФОРМАЦИЯТА] 

Ezikov Svyat 
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Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

3 

автори 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

387,48 

лв. 

EDITORIAL 

INTRODUCTION: 

POSTCOLONIAL 

PERSPECTIVES ON 

CITIZENSHIP 

EDUCATION DEBATES 

IN EUROPE 

Postcolonial Directions in 

Education 

Публикация 

2,5 т. 

Общо:  

1 

автор 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

 

MIGRATING 

CHARACTERS AND 

STORIES IN ART: 

SEMIOTIC ASPECTS OF 

INTERTEXTUALITY IN 

ADVERTISING 

ART READINGS 2021: 

PERSONALIA, NEW ART, 

VOL 2 

Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

1 

автор 

 1 

автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

 

 

COVID-19 Pandemic as 

an Impetus for 

Development of 5G 

Networks in Bulgaria: A 

Case Study 

Lecture Notes in Networks 

and Systems 

Публикация 

2,5 т. 

Общо:  

1 

автор  

 1 

автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

 

Media Literacy May Help 

Address Ethical 

Challenges 

JOURNAL OF MEDIA 

ETHICS 

Публикация 

2,5 т. 

Общо:  

2 

автори  

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

581,75 

лв. 

Media Representations 

and the Politics of the 

COVID-19 Pandemic in 

Bulgaria 

Journal of Media Ethics: 

Exploring Questions of 

Media Morality 

Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

1 

автор  

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв. 

 

Self-reflections of 

Journalists on Censorship 

and Pressure in the 

Media they Leave 

BALKANISTIC FORUM 
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Публикация 

2,5 т. 

Общо:  

3 

автори  

3 

автори 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

3 х 

387,48 

лв. 

 

Debating populism in the 

Bulgarian media 

ecosystem 

Journalism and Digital 

Content in Emerging Media 

Markets 

Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

4 

автори 

4 

автори 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

4 х 

290,87 

лв. 

Digital Campaigning: 

Challenges for Older 

Bulgarian Electorate 

HUMAN ASPECTS OF IT 

FOR THE AGED 

POPULATION: DESIGN, 

INTERACTION AND 

TECHNOLOGY 

ACCEPTANCE, PT I 

Публикация 

2,5 т. 

Общо: 

1 

автор 

1 автор 

от 

ФЖМК 

 

Сума:  

1163,50 

лв.  

Social Challenges to 

Communication in 

Digital Environment 

Lecture Notes in Networks 

and Systems 

Имате ли изказвания по тази точка?  

Който е съгласен, моля да гласува. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Видели сте фишовете за изминалия месец. 
Получихме допълнителните възнаграждения за наднормената заетост – изплатихме близо 
100 000 лв., но колегията заслужава подкрепа за усилията си през изминалата година.  

Борбата за заплатите с държавата продължава – много е важно да постигнем по-
достойно увеличение, за да можем да посветим усилията си на университета и студентите, а 
не на личното си оцеляване. 

 

По точка втора от дневния ред – Избор на зам.-декани. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Преминаваме към втора точка – избор на заместник-
декани. Колеги, след Общото събрание сега ще упражним едно основно правомощие на 
Факултетния съвет – гарантирано в чл. 52. 11. в ПУДСУ – по предложение на декана ще 
определим броя и ще изберем с тайно гласуване заместник-деканите за идния мандат. 
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За конституиране на деканското ръководство Ви предлагам трима колеги за заместник-
декани на ФЖМК. Това са авторитетни колеги, доказани учени и преподаватели, 

отговарящи на изискванията за заемане на длъжността заместник-декан по Чл. 54. (2) от 
ПУДСУ: 

Проф. д-р Николай Михайлов – заместник-декан по научноизследователската 
дейност и докторските програми. 

Николай Михайлов е магистър по философия в Софийския университет „Св. Климент 
Охридски“ през 1988 г. Защитава докторска степен по етика през 1992 г., от 2016 г. заема 
академична длъжност във ФЖМК, Софийски университет. Той е професор по Етика и 
комуникация. Работил е в Българска академия на науките, където се е хабилитирал през 2004 
г. Неговите научни интереси са в сферата на философската и професионална етика, както 
и на изследване на публичността и социалния живот. Има няколко монографии по 
проблемите на моралната философия, професионалната етика и социалните аспекти на 
комуникацията: „Власт  и морал”, „“Етическият проблем за висшето благо”, 
„Комуникацията – социален и морален контекст“, Етика и комуникация“, както и десетки 
статии и студии в научни и академични издания, в това число в реферирани спис ания.  

Преподавал е както в нашия факултет, в СУ „Св. Кл. Охридски“, УНСС и  ЮЗУ 
„Неофит Рилски“ различни дисциплини от областта на философията, етиката, 
социологията, теорията на публичната комуникация, социалната екология. В БАН е заемал 
изборна позиция на Председател на Общото събрание на учените на Института за 
изследване на обществата и знанието, избиран е за член на Научния съвет на Института, 
както и в Общото събрание на БАН, член на редколегиите на списанията „Философски 
алтернативи“ и „Етически изследвания“, главен редактор на сп. „Философски 
алтернативи“. Член на Ръководството на секция Философски науки към Съюза на учените 

в България.  

При нас е  бил заместник-декан, ръководител Катедра „Комуникация, връзки с 
обществеността и реклама“, в момента е член на редколегията на Годишника на ФЖМК и 
на Редакционния съвет, член на Управителния съвет на проект SUMMIT, което е голямо 
признание за факултета, миналата година като ръководител спечели голям проект по 
конкурса за фундаментални проекти на МОН на тема: „Трансформация и конвергентни 
модели на журналистиката в процеса на цифровизация, в условията на цифрово общество 
и в дигитален комуникативен контекст: диспозитивен анализ“, на чийто екип имам честта 
да съм член.  

Аз нямам съмнения в научните качества на проф. Михайлов, както и в неговата 
способност да развие ресора, за който го предлагам – наука, изследване, докторанти, 
публикационни дейности. 

Втория колега, когото предлагам – това е доц. д-р Светлана Станкова за заместник-
декан по учебната дейност. 

Познавам я от повече от 2 десетилетия, зная как работи, участвала съм с нея в екипи по 

акредитации, по проекти и др. Ще я представя накратко за колегите, които са нови в нашия 
Факултетен съвет: 

Светлана Станкова е завършила с отличие специалност „Българска филология” на 
Софийски университет и втора специалност „Английски език”. Зачислена е като редовен 
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докторант към катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване”, с научен ръководител проф. 
д-р Тотка Монова. Защитава през юни 2010 г., в София, в Специализирания научен съвет по 

политология при ВАК, с председател проф. дфн Петър Емил-Митев.  

Д-р Светлана Станкова е хоноруван преподавател във ФЖМК от 2007 г. От 2018 г. е 
щатен преподавател в катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция”, хабилитира се 
през 2020 г. и е доцент по Управление на комуникационни ситуации. 

Автор е на три книги: монографиите – „Пресата - политически посредник” (2010) и 
„Бежанските движения към България в периода 2011-2015 г. Комуникационни ситуации и 
медийни практики” (2019), както и на учебното помагало „Радиофеноменът” (2014).  Има 
десетки научни публикации в сферата на политическата комуникация, медиите и ПР, 
участва с научни доклади в десетки национални и международни конференции и форуми. 
Заместник-председател на ОС на ФЖМК и член на Атестационната комисия на Факултета.  

През 2014 г. д-р Станкова печели конкурс със стипендия на Университетския център 
по хуманитаристика към СУ в рамките на Проект „Бъдеще за миналото: култура на „меката 
сила” в контактните зони”. Участва като член на екипа и функционален експерт в проектите 
„Модел на ефективна визуално-комуникативна и медийна среда за формиране и 
възпитаване на нови публики в сферата на изкуствата и културните и творчески индустрии 
чрез споделени пространства“ и на проект „Студентски практики“ – Фаза I и Фаза II 
(2016/2017 и 2020/2022), финансирани от Оперативна програма „Наука и образование за 
интелигентен растеж“, както и  в проект BG 051PO001-3.3.07-0002 „Студентски практики“, по 
Оперативна програма „Развитие на човешките ресурси 2007-2013 година“.  

Накрая ще завърша - Вие я познавате, през изминалия мандат тя достойно представяше 
факултета в Учебна комисия на СУ, така че доц. Светлана Станкова е в състояние да 
продължава да развива този ресор – учебни дейности, защото тук има много какво да бъде 
направено и може да съдейства за по-ефективен и пълноценен учебен процес на нашите 
студенти. 

Третата кандидатура, която предлагам на Вашето внимание е на доц. д-р Калин 

Калинов – предлагам го за заместник-декан по международната дейност и за Еразъм 
координатор. 

Калин Калинов е бакалавър „Връзки с обществеността“ на Софийски университет „Св. 
Климент Охридски“ Охридски“, Факултет по журналистика и масова, отличник на випуска. 
Той е магистър по „Международни отношения“ на Бирмингамския университет, 
Департамента по политически и социални науки, завършва с дипломна работа 
„Стратегическа комуникация по време на криза: сравнителен анализ на „Войната с 
тероризма и кризата в Еврозоната“, ръководител д-р Изабел Хертнер, дипломира се с 
отличен. Той е научен асистент на д-р Катерин Дюроуз в проекта „Преосмисляне на 
отчетността и представителството в условията на регионално управление“ подкрепен от 
Съвета за икономически и социални изследвания – Суиндън, Великобитания (ESRC).  

Калин Калинов е доктор по „Кризисна комуникация“ от 2018 г. и щатен преподавател 

във ФЖМК от 2018 г., ръководител на най-новата ни магистърска програма, много успешно 
стартирала - „Бранд комуникация“, доцент по Убеждаване и социално влияние от 2022 г. и 
най-младият ни доцент. 



Протокол №02 07.11.2023 

 

10/46 

Той има дългогодишна практика в сферата на комуникационния мениджмънт с 
организации в България и Англия, а експертизата му е в полето на високотехнологичната и 

научната комуникация. Продуцент е на редица игрални, документални и анимационни 
филми, показвани на престижни международни фестивали.  

Доц. Калинов е автор на монографиите „Публична дипломация и тероризъм“ и 
„Убеждаваща комуникация и комуникационен мениджмънт“, съавтор на 12 книги, автор на 
множество научни статии. Води курсовете Убеждаване и социално внимание, Управление 
на масовите възприятия, Практически аспекти на корпоративните комуникации, Бранд 
мениджмънт в социалните мрежи.  

Вече има редица академични награди: Digital Communication Award 2011 Победител в 
категория Академична разработка на бакалавър ” за развитието на Heat Seeking Model , 
връчена от Университета Квадрига, Берлин; Награда за млад учен на NewMedia21 2012, 
София, България; награда за интердисциплинарни изследвания от 2015 г. за разработката, 
представена на международна интердисциплинарна конференция  на Университета в 
Сараево и др. 

От 2016 г. той е независим експерт към Европейската комисия и Съвета на Европа, 
където извършва експертни анализи и оценка на постъпващи проекти за финансиране. 
Независим експерт към Creative Europe, програма MEDIA и фонд Eurimages. Има богат опит 
с координация и комуникация с щатни служители на Европейската комисия и Съвета на 
Европа.  

Член на Българското дружество за връзки с обществеността и Асоциация на 
филмовите продуценти.  

Само накрая бих добавила, че печели и отчита успешно големи проекти към МОН като 
млад учен и млад изследовател. Участва в проекта Transform4Europе,  Един от много 
големите проекти на СУ, където е получил адмирации от заместник-ректора по 
международната дейност и отзивите от нашите партньори за неговите участия са блестящи.  

Неслучайно го предлагам да води този толкова важен ресор. Не се съмнявам, че доц. 
Калин Калинов може да развие нашите международни контакти, връзки и ще съдейства 
пълноценно за проектната дейност в национален и международен план. 

Колеги, това е структурата на нашия декански съвет за следващите четири години. 
Предлагам да подкрепите тези три кандидатури. Кандидатурите са в съответс твие с чл. 54. 
(2) от ПУДСУ. Неслучайно предлагам тези колеги, казала съм го и на предишни заседания, 
заместник-деканските позиции не са синекурни длъжности, не са почетни позиции. На тези 
колеги се възлагат много важни задачи и дейности в нашия факултет, така че вярвам, че това 
е екипът, който ще съдействат по съществен начин в тези ресорите, които очертах.  

Колегите са доказали, че могат да подхождат рационално, че поставят над егото си 
задълженията и отговорността пред общността, съобразяват се с интересите на колегията и 
зачитат мнението на цялата общност. Нямам съмнение, че предложените колеги ще са от 
полза за още по-бързото развитие на нашия факултет в положителна посока. 

Заповядайте за мнения и изказвания по моето предложение. Заповядайте, доц. 
Манлихерова. 



Протокол №02 07.11.2023 

 

11/46 

Доц. д-р Мануела Манлихерова: Аз имам един въпрос, чисто технически, не оспорвам 
кандидатурите. Предполагам, че по международна дейност ще координира и 

международните партньорства, тъй като и Еразъм координатор ще бъде?  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Ние допълнително можем да се разпределим - ако Вие 
желаете, бихте могли да продължавате да ги координирате. Аз си запазвам правото като 
декан да определям и координатори по различните дейности като помощник-декани или 
като функционални заместник-декани. Те не се избират от Факултетния съвет, така че това 
е в прерогативите на декана.   Засега не сме се събрали още на първо заседание, визията ми 
е най-общо за международната и проектната дейност.  

Други въпроси, колеги, изказвания, мнения? Ако няма, предлагам да преминем към 
гласуване. ПУДСУ е ясен - гласуването е тайно и изборът става с обикновено мнозинство, чл. 
52, ал. 2, т.11. Предлагам да изберем комисия в състав:  

Председател: проф. д-р Светлозар Кирилов 
  членове: доц. д-р Ралица Ковачева 

ас. Благовест Илиев 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Уважаеми колеги, използваме обичайния начин на 
попълване на бюлетините, като поставяте знак по избор – ограждане, отметка, кръст или 
хикс върху Вашия избор.  

След проведеното тайно гласуване Комисията по избора отчете следните резултати:  

Списъчен състав - 25 души; редуциран състав - 22 души; присъстващи - 22 души, 
действителни бюлетини – 20, както следва: 

1. проф. д-р Николай Кирилов Михайлов – гласували “за” 18 гласа; „против” 2 гласа, 
„бели бюлетини” – 2; 

2. доц. д-р Светлана Станкова  – гласували “за” 16 гласа; „против” 4 гласа, „бели 
бюлетини” – 2; 

3. доц. д-р Калин Калинов – гласували “за” 17 гласа; „против” 3 гласа, „бели бюлетини” 
– 2; 

В резултат на проведеното гласуване, избрани, в съответствие с чл. 52 (2) 11 от 
ПУДСУ, с четиригодишен мандат са:  

1. Проф. д-р Николай Михайлов – заместник-декан по научноизследователската 
дейност и по докторантските програми; 

2. Доц. д-р Светлана Станкова – заместник-декан по учебната дейност; 
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3. Доц. д-р Калин Калинов – заместник-декан по международната дейност и Еразъм 
координатор на ФЖМК. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Честито и успех, колеги! Благодаря на целия 
Факултетен съвет за подкрепата на моя екип.  

По точка трета от дневния ред – Избор на ръководител катедра „Пресжурналистика 

и книгоиздаване“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: И така, преминаваме към трета точка от дневния ред 
– избор на ръководител катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“. Тук ще дам думата 
на проф. Грета Дерменджиева, която беше избрана от катедрата за председател на заседание 
за избор на катедра. 

Проф. д-р Грета Дерменджиева: Колеги, имам удоволствието да Ви представя доклада 
от избора на заседанието за ръководител на нашата катедра. Съгласно заповед на декан с № 
06/03.10.2023 г., на 31 октомври 2023 г. се състоя нашето заседание при списъчен състав 
дванадесет преподаватели, на заседанието присъстваха десет човека.  

 Беше избрана изборна комисия в състав: председател – доц. Георги Лозанов и членове 
– гл. ас. д-р Лора Симеонова и ас. д-р Ирина Гъркова. 

 Единствената кандидатура, която беше издигната, беше на проф. д-р Ефрем 
Ефремов. 

След проведено тайно гласуване единодушно с десет гласа „за” за ръководител на 
катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване” беше избран проф. д-р Ефрем Ефремов. 

Моля изборът на проф. д-р Ефрем Ефремов за ръководител на катедра 
„Пресжурналистика и книгоиздаване” да бъде утвърден на заседание на Факултетния съвет.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви, проф. Дерменджиева. Колеги, имате 
думата за изказвания по тази точка. Ако няма, да преминем към гласуване. Гласуването е 
явно, както ние сме решили на наше заседание през 2019 г., така че ПУДСУ ни дава тази 
възможност за явен вот за утвърждаване на ръководителите на катедри. Моля, който е 
съгласен, да гласува. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 

отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  

Факултетният съвет избра проф. д-р Ефрем Ефремов за ръководител на катедра 

„Пресжурналистика и книгоиздаване“. 

По точка четвърта от дневния ред – Разкриване на процедура за публична защита 
на дисертационен труд за присъждане на научната степен „доктор“  и избор на научно 
жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни науки (Медии и 

комуникации – Спортна журналистика). 
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Проф. д-р Веселина Вълканова: И така, колеги четвърта точка – разкриване на 
процедура за публична защита на дисертационен труд за присъждане на научната степен 

„доктор“  и избор на научно жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни 
науки (Медии и комуникации – Спортна журналистика). Проф. Ефремов докладва като 
ръководител на катедрата. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: На свое заседание от 05.10.2023 г. (Протокол № 2) 
членовете на катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“ при кворум 8, списъчен състав 
12, редуцирани няма, присъстващи 11, отсъстващи 1, катедрата е разширена със заповед на 
Ректора на СУ с проф. д-р Симеон Василев и проф. д-р Лозан Митев, взеха следните 
решения: 

На основание чл. 4 от Закона за развитието на академичния състав в Република 
България и успешно проведено предварително обсъждане на дисертационен труд предлага 
на Факултетния съвет да бъде открита процедура за публична защита на дисертационния 
труд за присъждане на образователна и научна степен „доктор“ по професионално 
направление 3.5. Обществени комуникации и информационни науки (Медии и 
комуникации – Спортна журналистика) на редовния докторант Калин Орлинов 
Караиванов, с научен ръководител проф. д-р Ефрем Ефремов, на тема: „Журналистически 
инструменти за манипулиране на аудиторията в тоталитарния български периодичен печат 
при отразяване на олимпийските бойкоти (1980 – 1984 г.)“. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде утвърдено  Научно жури за 
провеждане на публична защита на дисертационния труд за присъждане на образователна 
и научна степен „доктор“, в състав:  

Вътрешни членове: 

1. проф. д-р Симеон Игнатов Василев - ФЖМК 
2. проф. д-р Ефрем Ефремов Каранфилов - ФЖМК 

Външни членове: 

3. доц. д-р Стела Константинова Ангова - УНСС 
4. доц. д-р Юрий Петров Проданов - ШУ 
5. проф. дпсн Толя Ангелова Стоицова - НБУ 

Вътрешна резерва: проф. д-р Веселина Йорданова Вълканова - ФЖМК 
Външна резерва: проф. д-р Лозан Александров Митев - НСА 

Секретар: Мариела Методиева Николова 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 18 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) утвърди Научно жури по 3.5 Обществени 

комуникации и информационни науки (Медии и комуникации – Спортна 
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журналистика) по процедура за публична защита на дисертационен труд за присъждане 
на научната степен „доктор“. 

По точка пета от дневния ред – Разкриване на процедура за публична защита на 
дисертационен труд за присъждане на научната степен „доктор“  и избор на научно 
жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни науки (Медии и 

комуникации – Връзки с обществеността). 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Пета точка от нашия дневен ред - разкриване на 
процедура за публична защита на дисертационен труд за присъждане на научната степен 
„доктор“  и избор на научно жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни 
науки (Медии и комуникации – Връзки с обществеността). Докладът е от проф. д-р Теодора 
Петрова, която е в чужбина, ще помоля проф. Василев да ни представи доклада . 

Проф. д-р Симеон Василев: Колеги на заседание от 03.10.2023 г. (Протокол №3) 
членовете на катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“ при кворум 5, списъчен 
състав 10, редуцирани 0, присъстващи 8 отсъстващи 2, взеха следните решения:  

На основание чл. 4 от Закона за развитието на академичния състав в Република 
България и успешно проведено предварително обсъждане на дисертационен труд предлага 
на Факултетния съвет да бъде открита процедура за публична защита на дисертационния 
труд за присъждане на образователна и научна степен „доктор“ по професионално 
направление 3.5. Обществени комуникации и информационни науки (Медии и 
комуникации – Връзки с обществеността) на редовния докторант  Екатерина Николова 
Ангелова, с научен ръководител доц. д-р Милена Цветкова, на тема: „Пекиджинг 
маркетингови комуникации на медийни продукти: Подходи в продуцирането на 
физически формати за писмена комуникации“.  

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде утвърдено Научно жури, за 
провеждане на публична защита на дисертационния труд за присъждане на образователна 
и научна степен „доктор“, в състав:  

Вътрешни членове: 

1. Проф. д-р Веселина Йорданова Вълканова  – СУ, ФЖМК 
2. Доц. д-р Милена Иванова Цветкова – СУ, ФЖМК 

Външни членове: 

3. Доц. д-р Стефан Димитров Серезлиев - ВТУ 
4. Проф. д-р Кристина Иванова Върбанова-Денчева - УниБит 
5. Проф. д-р инж. Стефан Василев Стефанов – УХТ- Пловдив 

Вътрешна резерва: Доц. д-р Калин Цветанов Калинов – СУ, ФЖМК  

Външна резерва: Проф. д-р Величка Георгиева Минкова - НХА  

Секретар: Мариела Николова 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Аз се извинявам на научния ръководител, че 
забавихме процедурата, но през октомври нямаше Факултетен съвет. Колеги, имате ли 
изказвания по този доклад? 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
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регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 

отсъстващи - 0 
гласували „За” - 18 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  

Факултетният съвет (научен съвет) утвърди Научно жури по 3.5 Обществени 
комуникации и информационни науки (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността) по процедура за публична защита на дисертационен труд за 
присъждане на научната степен „доктор“ 

По точка шеста от дневния ред – Разкриване на процедура за публична защита на 
дисертационен труд за присъждане на научната степен „доктор“  и избор на научно 
жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни науки (Медии и 

комуникации – Карикатурата в медиите). 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Шеста точка - разкриване на процедура за публична 
защита на дисертационен труд за присъждане на научната степен „доктор“  и избор на 
научно жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни науки (Медии и 
комуникации – Карикатурата в медиите). Заповядайте проф. Кирилов да представите този 
доклад.  

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Уважаеми колеги, става дума за докторант на свободна 
подготовка Петър Шойлев. На заседание от 25.10.2023 г. (Протокол № 2) членовете на катедра 
„История и теория на журналистиката“ при кворум 4, списъчен състав 8, редуцирани 1, 
присъстващи 7 (един без право на глас), отсъстващи 1; катедрата е разширена със заповед на 
Ректора на СУ с проф. д-р Здравка Константинова и проф. д-р Луливера Кръстева, взеха 
следните решения: 

На основание чл. 4 от Закона за развитието на академичния състав в Република 
България и успешно проведено предварително обсъждане на дисертационен труд предлага 
на Факултетния съвет да бъде открита процедура за публична защита на дисертационн ия 
труд за присъждане на образователна и научна степен „доктор“ по професионално 
направление 3.5. Обществени комуникации и информационни науки (Медии и 
комуникации – Карикатурата в медиите) на докторанта на самостоятелна подготовка Петър 
Борисов Шойлев, с научен ръководител проф. д-р Здравка Константинова, на тема: 
„Характеристики на съвременната карикатура в пресата (въз основа на case study от 
вестниците „Сега“, „The Guardian“, „Frankfurter Allgemeine Zeitung“ и „Le Monde“)“.  

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде утвърдено Научно жури за 
провеждане на публична защита на дисертационния труд за присъждане на образователна 
и научна степен „доктор“, в състав:  

Вътрешни членове: 

1. доц. д.н. Мария Александрова Попова - ФЖМК 
2. доц. д-р Ралица Цветанова Ковачева - ФЖМК 

Външни членове: 

3. проф. д.н. Любомир Димчев Стойков - пенсионер 
4. доц. д-р Наталия Цветанова Христова - НБУ 
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5. доц. д-р Светла Владимирова Цанкова - УНСС 

Вътрешна резерва: проф. д-р Луливера Делчева Кръстева – Стоянова – пенсионер от ФЖМК 

Външна резерва: проф. д-р Пламен Димитров Шуликов - ШУ 

Секретар: Мариела Методиева Николова 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 18 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  

Факултетният съвет (научен съвет) утвърди Научно жури по 3.5 Обществени 
комуникации и информационни науки (Медии и комуникации – Карикатурата в 
медиите) по процедура за публична защита на дисертационен труд за присъждане на 
научната степен „доктор“ 

По точка седма от дневния ред – Доклади на ръководителите на катедри. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Започваме друга точка от нашия дневен ред - доклади 
на ръководителите на катедри. Давам думата най-напред на проф. Кирилов да докладва за 
катедра „История и теория на журналистиката“.  

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Благодаря, проф. Вълканова. На заседание от 
27.09.2023 г. (Протокол № 1) членовете на катедрата взеха следните решения: 

Промяна в индивидуалния план на докторанти   

Катедреният съвет разгледа заявление от докторант Мария Теодорова Кръстева, 
редовна форма на обучение, докторска програма Медии и комуникации – Бизнес 
комуникация, с научен ръководител проф. д.н. Любомир Стойков, и предлага на 
Факултетния съвет да приеме промяна на темата на дисертационния труд от 
индивидуалния план на докторанта, както следва:  

От „Динамика и проблеми на бизнес комуникацията в неконвенционалната 
енергетика“ на „Динамика и проблеми на секторния PR в неконвенционалната енергетика“ 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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Предложения за учебни програми – ОНС „доктор“   

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да 
одобри за учебната 2023/2024 г. следните актуализирани и рецензирани учебни програми:  

Курсове, формиращи академични знания и компетенции  

 учебна програма по „Журналистическа и медийна теория“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от доц. д.н. Мария Попова.  

 учебна програма по „Медийни социомодели, конструктивна журналистика“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Луливера 
Кръстева.  

Курс по научното направление на докторантурата  

 учебна програма по „Мултимедия, интернет, журналистика“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от доц. д.н. Мария Попова.  

 учебна програма по „Бизнес култура“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д.н. Любомир Стойков.  

 учебна програма по „Медийна култура“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д.н. Любомир Стойков.  

 учебна програма по „Българската журналистика и медии (1842-1944)“ за докторска 

програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Здравка Константинова.  

 учебна програма по „Светът, политиката, медиите“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д-р Мария Нейкова.  

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции  

 учебна програма по „Изкуство и журналистика“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от доц. д.н. Мария Попова.  

 учебна програма по „Институционални ПР дефицити“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Луливера Кръстева.  

 учебна програма по „Социални нагласи и медии“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д-р Луливера Кръстева.  

 учебна програма по „Карикатурата в медиите“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“ предложена от проф. д-р Здравка Константинова.  

 учебна програма по „Развитие на рекламата до 1989 г.“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Здравка Константинова.  

 учебна програма по „Югоизточна Европа в съвременните международни 
отношения“ за докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-
р Мария Нейкова.  

 учебна програма по „Раса, етнос и религия в мултикултурното общество“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Светлозар 
Кирилов.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте, колеги, за изказвания по тези курсове, 
които проф. Кирилов предложи.  Програмите са обсъдени и се предлагат за Научната школа 
за докторанти, каквато вече имаме в нашия факултет.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
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регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 

отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

 
Планиране на конкурси за академични длъжности  

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Катедреният съвет на катедра „История и теория на 
журналистиката“ предлага на Факултетския съвет да бъдат одобрени планираните 
конкурси за заемане на академични длъжности през 2024 г. в катедрата, както следва:  

 

а собствена заета 
щатна бройка.

 за „главен  асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (История на българската журналистика). 
На собствена заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност 
спрямо учебния план за учебната 2023/2024 г.  

 за „главен асистент“ на половин щат по професионално направление 3.5. 
Обществени комуникации и информационни науки (Съвременна българска 
журналистика). На свободна щатна бройка. Прилага се справка за учебната 
натовареност спрямо учебния план за учебната 2023/2024 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 

Предложение за отпечатване на книга в университетското издателство   

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да 
одобри: 

 Книгата „Медии и социални алергии. Социални непоносимости в период на кризи. 
Скала на медийното им улавяне и рамкиране - подходи“ с автор проф. д-р 
Луливера Кръстева да бъде отпечатана в Университетското издателство „Св. 
Климент Охридски“. Монографията е рецензирана от проф. д-р Минка Златева, 
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доц. д.н. Мария Попова и доц. д-р Саша Тодорова. Книгата е в издателския план на 
ФЖМК за 2023 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Аз мога ли да предложа нещо, стига авторът да го 
приеме? Тъй като заглавието на книгата се състои от три компонента, няма как да има повече 
от едно основно заглавие и едно подзаглавие. Предлагам да звучи „Медии и социални 
непоносимости в период на кризи. Скала на медийното им улавяне и рамкиране - подходи“. 
Разбира се, ако проф. Кръстева го приеме като една скромна редакторска намеса. 

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Ще предложа на проф. Кръстева да избере едно от 
тези неща за крайно заглавие. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Други изказвания имате ли, колеги? Ако нямаме, да 
гласуваме за насочване на тази книга към Издателството. Тя е в плана за 2023 г.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 
Предложения за издателския план за 2024 г.   

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Катедреният съвет на катедра „История и теория на 
журналистиката“ предлага на Факултетския съвет да бъдат запланувани за отпечатване в 
Университетското издателство „Св. Климент Охридски“ следните заглавия: 

1. Книга „Социологията и проблемите на обществото“. Автор проф. д-р Светлозар 
Кирилов, обем 300 стр., 500 броя 

2. Книга „Русия срещу Украйна – анатомия на войната от 2022 г.“. Автор доц. д-р 
Светлозар Кирилов, обем 300 стр., 500 броя  

3. Книга „Russia vs.Ukraine: The Anatomy of War of 2022“. Автор проф. д-р Светлозар 
Кирилов, обем 300 стр., 500 броя 

4. Монография „Медийни функции и медийни ефекти“. Автор: доц. д.н. Мария 
Попова, обем около 300 стр. и тираж 300 броя  

5. Книга с работно заглавие „Дезинформация в международните новини“. Автор: доц. 
д-р Ралица Ковачева, обем 300 стр. и тираж 300 броя.  

6. Книга с работно заглавие „Disinformation in International News“. Автор: доц. д-р 
Ралица Ковачева, обем 300 стр. и тираж 300 броя.  

7. Книга „Митологичното мислене за медийния преход“. Автор: проф. д-р Луливера 
Кръстева, обем 350 стр. и тираж 300 броя.  

8. Книга „Отношението между медиите и властта в България в периода между двете 
световни войни". Автор: ас. Стоян Генов, обем 300 стр. и тираж 300 броя.  

9. Сборник с текстове на проф. Г. Боршуков, проф. Д. Тодоров и проф. Ф. Панайотов, 
обем 300 стр. и тираж 300 броя 
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Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  

гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 
Предложения за отбелязване на юбилеите на проф. Георги Боршуков, проф. Дафин 
Тодоров и проф. Филип Панайотов   
 

Проф. д-р Светлозар Кирилов: И последно - относно обсъждането как да бъдат 
отбелязани юбилеите на проф. Георги Боршуков, проф. Дафин Тодоров и проф. Филип 
Панайотов катедрата предлага на Факултетния съвет три инициативи:  

1. Сборник с текстове на авторите. 

2. Асистентите на катедрата заедно със Студентския съвет да организират конкурс за 
студентски текстове по история на българската журналистика, история на 
чуждестранната журналистика и др. 

3. Отново заедно със Студентския съвет да се изготви поредица от аудиовизуални 
материали. Това може да бъде реализирано и в практическите часове упражнения по 
радио и телевизия. Може да има поредица от чествания.  

 
Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря, проф. Кирилов. Ние утре имаме среща със 

СБЖ, Факултетният съвет е приел общото честване. Ще се видим с инициативния комитет, 
за да преценим как да отбележим този троен юбилей на колеги. Само, ако позволите, да 
предложа съвместно със Студентския съвет и асистентите, които преподават радио и 
телевизия,  да подготвят такива аудио-визуални материали и за 50-годишнината на 
факултета, защото това също е една голяма годишнина – юбилей. За 70-годишнината ние 
нямахме филм, за мое голямо съжаление.  

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Ние точно така го мислехме - като една дългосрочна 
инициатива и ще включи и други наши колеги, които да бъдат свързани с други юбилеи. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Сега следващият доклад. Проф. Ефрем Ефремов, 
заповядайте.  

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря, на заседания от 05.10.2023 г. (Протокол № 2) и 
от 31.10.2023 г. (Протокол № 4) членовете на катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“ 
при кворум 8, списъчен състав 12, редуцирани няма, присъстващи 11, отсъстващи 1 и кворум 
8, списъчен състав 12, редуцирани няма, присъстващи 10, отсъстващи 2, взеха следните 
решения: 
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Приемане на индивидуални планове на новозачислени докторанти  

Катедреният съвет прие индивидуалния учебен план, анотацията и разширения план 
на дисертационния труд на редовния докторант Леда Владимирова Цветкова, зачислена на 
01.02.2023 г. със Заповед № РД 20-190/26.01.2023 г. със срок до 01.02.2026 г. по професионално 
направление 3.5. Обществени комуникации и информационни науки, докторска програма 
Медии и комуникации – Визуална комуникация. Тема на дисертационния труд 
„Конструкция и митология на бранда: Развитие на визуалната комуникация на българските 
национални телевизии“. Научен ръководител проф. д-р Веселина Вълканова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Промяна в индивидуалния план на докторанти 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Разгледахме заявление от докторант Даниела Стоянова 
Статулова, редовна форма на обучение, докторска програма (Медии и комуникации – 
Медиен език и стил) с научен ръководител проф. д.н. Андреана Ефтимова и предлаг ам на 
Факултетния съвет да приеме промяна на курс от индивидуалния план на докторанта, както 
следва: 

Курсът по "Трансмедийни комуникации – синергични аспекти" при проф. дфн Христо 
Кафтанджиев да бъде заменен с курса "Медийна култура" при проф. д.н. Любомир Стойков. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Катедреният съвет разгледа заявление от докторант 
Моника Даниелова Димитрова, редовна форма на обучение, докторска програма (Медии и 
комуникации – Онлайн журналистика и комуникация) с научен ръководител проф. д-р 
Грета Дерменджиева и предлага на Факултетния съвет да приеме промяна на курс от 
индивидуалния план на докторанта, както следва:  
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Курсът по "Медийните кризи на прехода" при доц. Георги Лозанов да бъде заменен с 
курса "Управление на комуникационни ситуации" при доц. д-р Светлана Станкова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Магистърска програма „Традиционно и дигитално публикуване“ да стартира с по-малко 
студенти – 4 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: На основание чл. 38, ал. 1 и 2 от Правилника за 
образователно-квалификационна степен „магистър“ катедра „Пресжурналистика и 
книгоиздаване“ предлага на Факултетния съвет да подкрепи прием на новоприети студенти 
в групи, по-малки от 6 души за магистърска програма „Традиционно и дигитално 
публикуване“ – 4 кандидати. Правилникът на Софийския университет допуска прием в 
групи, по-малки от 6 студенти, при което натовареността на преподавателите се редуцира. 
Запазването на обучението в магистърските програми е важно за развитие на съответните 
професионални и квалификационни направления. Магистърската програма „Традиционно 
и дигитално публикуване“ е единствена за специалност „Книгоиздаване“.  

С нашите магистърски програми дали да тръгнат или не – винаги съветвам, ако ние 
закрием магистърска програма, ще отидат някъде другаде.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Предложение за хонорувани преподаватели   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде хоноруван за учебната 
2023/2024 година, следния преподавател:  

ОКС 
СП/МП 

ФО Сем. 
Дисциплина 

Хорариум 

Б/М РО/ЗО З/Л Л/У 

академична длъжност, научна степен,  име, презиме, фамилия и професионално направление на 
преподавателя 
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д-р Иван Венциславов Иванов, д-р по 7.6. Спорт 

М СЖ ЗО З Психология на общуването 20/0 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Планиране на конкурси за академични длъжности  

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Катедреният съвет на катедра „Пресжурналистика и 
книгоиздаване“ предлага на Факултетния съвет да бъдат одобрени планираните конкурси 
за заемане на академични длъжности през 2024 г. в катедрата, както следва:  

 за „доцент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Пресфотография). На собствена заета щатна бройка. 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2023/2024 г. 

 за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Преса и дигитални медии). На собствена 
заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2023/2024 г. 

 за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Книгоиздаване). На собствена заета щатна 
бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за 
учебната 2023/2024 г. 

 за „асистент“ на ½ щат по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Пресжурналистика). На свободна щатна 
бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за 
учебната 2023/2024 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 
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Предложения за учебни курсове в ОНС „доктор“ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри за учебната 2023/2024 г. 
следните актуализирани и рецензирани учебни програми:  

Курсове, формиращи академични знания и компетенции  

 учебна програма по „Визуална комуникация“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“, предложена от проф. д-р Веселина Вълканова. 

 учебна програма по „Езиковата реалност: медиалингвистичен подход“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от проф. д.н. Андреана Ефтимова. 

 учебна програма по „Медиен дискурс, медиен анализ, медиакритика“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от проф. д-р Тотка Монова. 

Курс по научното направление на докторантурата  

 учебна програма по „Журналистика 3.0 – дигитални практики“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от проф. д-р Грета Дерменджиева. 

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции  

 учебна програма по „Медийните кризи на прехода“ за докторска програма 

„Медии и комуникации“, предложена от доц. Георги Лозанов. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Предложения за издателския план за 2024 г. 

1. Фотоалбум с работно заглавие „Хроники на всекидневието“. Автори: гл. ас. д-р 
Антоан Божинов, проф. Росен Коларов, Николай Василев, обем 150 стр., тираж 350 
броя 

2. Учебник „Журналистически жанрове“. Автор: проф. д-р Тотка Монова, обем ок. 300 
стр., тираж 300 броя. 

3. Монография „Тоталният дискурс. Морфология на медиакратичното“. Автор: 
проф. д-р Тотка Монова (Прехвърляне от миналата година и конкретизиране на 
заглавието Медиакрация vs демокрация), обем ок. 200 стр., тираж 300 броя.  

4. Ефективна комуникация на спортни събития. Автор: проф. д-р Ефрем Ефремов, 
обем ок. 200 стр., тираж 300 броя. 

5. Студентска книга „Книгоиздаването и изкуственият интелект“. Съставител: д-р 
Георги Александров, обем 200 стр., тираж 300 броя.  



Протокол №02 07.11.2023 

 

25/46 

6. Сборник „25 години специалност „Книгоиздаване“. Обем 200 стр., тираж 300 броя.  

7. Учебни вестници и списания. Тираж 300 броя. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Проф. Василев, заповядайте за катедра 
„Комуникация и аудиовизуална продукция“. 

Проф. д-р Симеон Василев: Благодаря. Ще Ви запозная с доклада на проф. д-р 
Теодора Петрова. Единодушно на три заседания от 15.09.2023 г. (Протокол №2), от 03.10.2023 
г. (Протокол №3) и от 30.10.2023 г. (Протокол №5) членовете на катедра „Комуникация и 
аудиовизуална продукция“ взеха следните решения: 

Годишна атестация на докторанти 

Катедреният съвет разгледа годишните отчети и предлагат на Факултетния съвет да 
бъдат  атестирани с положителна атестация, следните докторант:  

 Борислав Радославов Георгиев  –  редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Имидж в 
стратегическите комуникации), с научен ръководител проф. дфн Милко Петров,  за 
периода 15.09.2022 г. – 15.09.2023 г.  

 Нихал Фехмиева Юзерган – докторант на самостоятелна подготовка  по 
професионално направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и 
комуникации – Международна комуникация), с научен ръководител проф. д-р 
Симеон Василев, за периода 01.10.2022 г. – 01.10.2023 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 
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Отчисляване на докторанти 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде  отчислен с право на защита 
редовниятг докторант Борислав Радославов Георгиев по професионално направление 3.5. 
ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Имидж в стратегическите 
комуникации), с научен ръководител проф. дфн Милко Петров, считано от 15.09.2023 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Приемане на индивидуални планове на новоприети докторанти  

Проф. д-р Симеон Василев: Катедрения съвет предлага на Факултетния съвет да 
приеме индивидуалните планове на следните  редовни докторанти:  

– Дарина Велчева Радославова, редовна форма на обучение, зачислена на  
01.07.2023 г. със заповед РД 20-1085/20.01.2023 г. Професионално направление: 3.5. 
Обществени комуникации и информационни науки. Докторска програма: Медии и 
комуникации – Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание. Тема на 
дисертационния труд: „Влиянието на дезинформацията върху обществените нагласи в 
България (2019-2024 г. )“ с научен ръководител:  доц. д-р Калин Калинов.  

– Аушра Урбанавичюте, редовна форма на обучение, зачислена на 01.07.2023 г. със 
заповед РД 20-1085/20.06.2023 г. Професионално направление: 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки. Докторска програма: Медии и комуникации – 

Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание. Тема на дисертационния труд: 
„Автоматизирано идентифициране на идеологически натоварените лингвистични 
единици“ с научен ръководител: проф. д-р Теодора Петрова 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 
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Предложения за планиране на конкурси за академични длъжности  

Катедреният съвет на катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“ предлага 
на Факултетния съвет да бъдат одобрени планираните конкурси за заемане на академични 
длъжности през 2024 г. в катедрата, както следва: 

 за „доцент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Управление на аудиовизуално съдържание). На собствена 
заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2023/2024 г. 

 за „доцент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Мобилни комуникации). На свободна щатна бройка. 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2023/2024 г. Конкурсът бе предвиден в плана за 2023/2024 учебна година.  

 за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации 
и информационни науки (Аудиовизуални комуникации и целеви аудитории). На 
собствена заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо 
учебния план за учебната 2023/2024 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, имате ли изказвания.  Заповядайте. 

Доц. д.н. Вяра Ангелова: Тъй като ми направи не само на мен, а и на колегите от 
катедрата впечатление, че в някои от таблиците, които сте приложили към Вашите 
предложения за израствания или конкурси, се засягат и часове, към които нашата катедра 
има някакви претенции и интереси, така че призовавам колегите от катедра „Комуникация 
и аудиовизуална продукция“, когато дойде време за обявяване на конкурсите, да го 
направим в двойна комуникация. Проф. Петрова вече е информирана затова. 

Проф. д-р Симеон Василев: Вие знаете най-вероятно, ние обсъдихме, става дума за 
дисциплината „Документалното кино“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Бихте ли конкретизирали какви точно курсове се 
засягат? 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Аз говорих с проф. Петрова, исках и във връзка с моя 
доклад да предложа като практика да стане при нас, но все пак ще кажа за конкретния 
случай, тъй като има при този конкурс на незаета бройка тази дисциплина „Документално 
кино, телевизионен филм“ да кажем, че имаме колега, който се занимава с това и предлага 
нещо подобно и някакви общи интереси. Знам и колегата, който вероятно нали, но все пак 
би било добре да ги коментираме заедно тези неща, ще е в общ интерес.  

Проф. д-р Симеон Василев: За да не губим времето на колегите, в интерес на добрите 
отношения, на отворената комуникация, макар че този конкурс се преобявява за трета 
година, досега не е имало претенции към него. След обсъждания в катедрата трябва да 
бъдете спокойни и за отворената комуникация включително, направена е нова справка. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Тоест направена е нова справка и въпросната 
дисциплина вече не е в нея.  

Благодаря Ви. Други изказвания имате ли, колеги?  
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След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 

Предложения за учебни програми – ОНС „доктор“ – ФЖМК 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри за учебната 2022/2023 г. 
следните актуализирани и рецензирани учебни програми:  

Курсове, формиращи академични знания и компетенции  

– учебна програма по „Дигитални платформи и аудиовизуално съдържание“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Теодора 
Петрова.  

Курс по научно направление на докторантурата  

– учебна програма по „Телевизионно програмиране в дигитална среда“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“ предложена от проф. д-р Теодора Петрова.  

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции  

– учебна програма по „Дипломация и журналистика“ за докторска програма „Медии 

и комуникации“ предложена от проф. дфн Милко Петров.  

– учебна програма по „Мениджмънт на научните публикации“ за докторска 

програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Милена Цветкова.  

– учебна програма по „Научно цитиране“ за докторска програма „Медии и 

комуникации“ предложена от доц. д-р Милена Цветкова.  

– учебна програма по „Световни стандарти за дисертационния проект“ за докторска 

програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Милена Цветкова.  

– учебна програма по „Комуникации и мениджмънт на политическото лидерство“ за 

докторска програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Симеон 

Василев.  

– учебна програма по „Управление на комуникационни ситуации“ за докторска 

програма „Медии и комуникации“ предложена от доц. д-р Светлана Станкова.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
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гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  

гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 

Заявки за издателски план на ФЖМК за 2023 г. 

Проф. д-р Симеон Василев: Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да 

включи в издателския план за 2024 г. книгите:  

1. Комуникационна теория на четенето (прехвърлена заявка от 2022 г.). Автор: доц.  
 д-р Милена Цветкова, обем: 400 страници, тираж: 300 бр.  

2. Нормативната рамка на BRITISH BROADCASTING CORPORATION (ВВС). 
(прехвърлена заявка от 2023 г.) Автор: гл. ас. д-р Анета Милкова, сборник - включва 4 
документа в обем от 170 страници и предговор/студия от 30 страници, тираж 300 бр.  

3. Аудиовизуалното съдържание в  медийните услуги и онлайн платформи. Автор гл. 
ас. д-р Анета Милкова, обем: 200 страници, тираж 300 бр.  

4. Иновации в комуникацията (монография) (прехвърлена заявка от 2023г.). Автор: 
доц. д-р Мануела Манлихерова, обем: 150 страници, тираж: 300 бр. 

5. Новините в развитие (прехвърлена заявка от 2023 г.) Автор: доц. д-р Мая Василева, 
обем: 200 стр., тираж  

6. Комуникационен мениджмънт на факти и данни. Автор: доц. д-р Мая Василева, 250 
стр., тираж 300 бр. 

7. Образът на Врага – предпоставки за създаване на медийни проекции (учебно 
помагало) (прехвърлена заявка от 2023 г.). Автор: доц. д-р Светлана Станкова, обем: 250 
страници, тираж: 300 бр. 

7. Стратегически комуникации и управление на съдържанието (прехвърлена заявка от 
2023 г.). Автор: проф. д-р Теодора Петрова, обем: 160 страници, тираж: 300 бр. 

8. Маркетинг на медийно съдържание (прехвърлена заявка от 2023 г.). Автор: проф.  
д-р Теодора Петрова, обем: 160 страници, тираж: 300 бр. 

9. Комуникационен мениджмънт: теоретични и практически измерения в публичната 
сфера”, колективна монография, по повод  „Пет години специалност КМ“  300-350 стр., 
тираж 300 бр.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. Така като конкретизирате какво е 
прехвърлено, наистина е по-ясно за всички, защото иначе изглежда, че е огромна 
продукцията, но явно някои неща ще се случат през 2024 г. Колеги, имате ли изказвания по 
този доклад? Заповядайте. 

Доц. д-р Мая Василева: Да, аз бих искала да допълня, че отправям едно такова 
пожелание към всички нас, нещо много мълчаливи сме, през следващата година да 
надградим този списък с публикации и да не прехвърляме, да реализираме, да не са само 
публикации по научно израстване или публикации, които да са в полза на учебния процес, 
а да има издания, които да бъдат на чужд език, да бъдат колективни монографии.  
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Проф. д-р Симеон Василев: Аз бих поканил, извинявайте,  всички колеги да се 
включат в планираната колективна монография. В случая тази пет годишната, който има 

желание.  

Доц. д-р Мая Василева: Да, с пожелание да има научни колективи, на които да 
издаваме колективни монографии и сборници и те да бъдат по-видими на всички 
платформи. Ето, международната конференция въведе една добра практика.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. Колеги, други изказвания. Ако няма, 
моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 

Предложения за промени в учебен план  

Проф. д-р Симеон Василев: Предлагаме на Факултетния съвет да бъдат направени 
следните промени в учебния план на ОКС „Бакалавър“, специалност  „Комуникационен 
мениджмънт“ , редовно обучение. 

– въвежда се нова факултативна дисциплина “Политика и медии в Близкия Изток“ I 
курс, II летен  семестър, с хорариум 30/0, кредити 2, форма на заключителен контрол 
„текуща оценка“. Промяната влиза в сила от учебната 2023/2024 г., летен семестър (за випуск 
2023/2024 г. и всички следващи). Дисциплината ще се води от д-р Мохамед Халаф.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Аз не крия, че предложих  факултативна дисциплина 
на д-р Халаф. Той има на какво да научи нашите студенти, така че предлагам да го 
подкрепим. Това е много актуална тема в момента, така че заповядайте, колеги, ако има 
други мнения. Ако няма, предлагам да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 
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Предложения за учебни програми – ОКС „бакалавър“ и „магистър“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри:  
– учебна програма за факултативна дисциплина „Политика и медии в Близкия 

Изток“, разработена  от д-р Мохамед Халаф. Програмата се предлага за ОКС „Бакалавър“, 
специалност „Комуникационен мениджмънт“,  I курс, II семестър, с хорариум 0/30, кредити 
2, форма на заключителен контрол „текуща оценка“. Учебната програма е рецензирана от 
проф. Симеон Василев. Промяната влиза в сила от учебната 2023/2024 г. (за випуск 2023/2024 
г. и всички следващи). 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 22 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 

Проф. д-р Веселина Вълканова: И така, сега преминаваме към катедра „Комуникация, 
връзки с обществеността и реклама“. Доц. Петкова, заповядайте. 

Доц. д-р Дияна Петкова: Благодаря, проф. Вълканова.  

Планиране на конкурси за академични длъжности  

Уважаеми колеги, аз започвам първо с планирането конкурсите. Катедреният съвет на 
катедра „Комуникация, връзки с обществеността и реклама“ предлага на Факултетния съвет 
да бъдат одобрени планираните конкурси за заемане на академични длъжности през 2024 г. 
в катедрата, както следва: 

 за „професор“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Интеркултурна комуникация (Народопсихология)). 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2023/2024 г. 

 за „доцент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 

информационни науки (Теория на рекламата (Рекламна кампания в медиите)). 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2023/2024 г. 

 за „доцент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Теория на масовата комуникация – медийни компетенции 

на аудиторията). Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2023/2024 г. 

 за „асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Интегрирани маркетингови комуникации). Прилага се 
справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 2023/2024 г.  
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Разбрах, че е имало възражение от доц. Мария Попова относно наименование. Аз 
признавам, че не можах да прочета имейла й, тъй като от сутринта съм в лекции, но разбрах, 

че възражението е срещу „Медийните компетенции на аудиторията“. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Предлагате ли да отпадне? 

Доц. д-р Дияна Петкова: Аз казвам само едно мнение.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Каквото сте решили, добре. 

Доц. д-р Дияна Петкова: Като вземем учебник по теория на комуникацията, винаги 
има един раздел за изследване на аудиторията. Не може да се преподава теория на 
комуникацията. Това, че се пресичат полета, ето ние си пресичаме полетата с проф. 
Светлозар Кирилов и не само, с доц. Лозанов, доц. Мария Спасова също.  На мен лично ми 
се струва, че почти е неизбежно да не си пресичаме полетата, но както реши Факултетният 
съвет. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Добре, благодаря. Колеги, заповядайте за изказване 
по този доклад. Имаше в доклада и други скоби. Можем ли да ги приемем? Например, този 
първи конкурс за професор по интеркултурна комуникация в скоби народопсихология, две 
скоби затваряме. Аз го приех като два конкурса и това са две различни области.  

Доц. д-р Дияна Петкова: Тогава да бъде само по народопсихология.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Ще приемете ли да е комуникация и 
народопсихология? За да бъде защитимо през Академичен съвет, където 
народопсихологията ще бъде обект на … 

Доц. д-р Дияна Петкова: Мога ли аз да предложа? 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да, разбира се. Заповядайте. 

Доц. д-р Дияна Петкова: Имам 3.5. ОКИН (Народопсихология) 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Разбрах, така го пускаме. Мога ли да предложа 
конкурсът Ви за доцент по теория на рекламата да го лишим от това удължение „Рекламна  
кампания в медиите“, защото е много частно поле и изглежда много нагласен конкурсът. Да 
го оставим теория на рекламата, за да бъде защитимо. Това са научни области, по които ние 
обявяваме хабилитациите си. Предното Ви предложение, пак за същата бройка, беше 
история на рекламата. 

Доц. д-р Дияна Петкова: Тъй като история на рекламата е избираема дисциплина, 
знаете, че трудно се рекламира конкурс. Можем да я направим, разбира се.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Ще приемете ли да бъде само теория на рекламата?  

Проф. д.н. Венцислав Димов: Само да изразя малко резерва, защото това е една 
огромна тема. Опитвал съм се и аз да работя в тази област. Теорията включва освен обекта, 
дефинирането, а също така и подходите. Само подходите да вземем, ние ще направим 
няколко дисертации – семиотичният подход, етнографският е друг, културологичните 
изследвания, антропология на медиите и аз се страхувам от такива много големи, много 
тежки и общи заглавия. Моите резерви са заради това, иначе аз разбирам Вашето 
безпокойство, че нещо по-голямо трябва да е, но да помислим дали не е прекалено голямо.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Това са научни дисциплини, това не са спецполета.  
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Проф. д.н. Венцислав Димов: Огромна е темата. 

Доц. д-р Дияна Петкова: Добре. Мога ли да предложа народопсихологията да бъде 

съпоставителна народопсихология.   

Проф. д-р Веселина Вълканова: Разбира се, да, ще приемем Вашето предложение.  

Доц. д-р Дияна Петкова: Защото наистина аз се занимавам само с интеркултурни 
съпоставителни изследвания поне да бъде 3.5. ОКИН (Съпоставителна народопсихология). 
А за теория на рекламата и аз също, мисля че е много широко това, както и теория на 
комуникацията е широко. 

Проф. д-р Николай Михайлов: Има разлика между теория на комуникацията и 
медийна теория. Теория на медиите влиза в научната област на теория на медиите и тук 
става въпрос, че ако обявим такъв конкурс, тогава колегата, който ще спечели в този конкурс 
може да има претенции да води медийни компетентности на аудиторията. И тук мисля, че 
става по-скоро въпрос за академична почтеност. Аз се опитах на катедрен съвет да го кажа 
това на колегата Паунова, но тя заплаши, че ще ме захвърли в деветия кръг на ада.  

Доц. д-р Дияна Петкова: Да, така беше. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Между другото, колегата, която визирахте и на чиято 
заета щатна бройка се планира конкурсът, е със задоволителна атестация и тя трябва да мине 

през нов кръг на атестация, за да бъде обявен този конкурс. Това е друго обстоятелство, което 
трябва да имате предвид в катедрата. Аз не възразявам да го планираме така, планирането 
все пак не е обявяване на конкурс. Други изказвания, колеги. Заповядайте, проф. Кирилов, 
като специалист по интеркултурна комуникация.  

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Аз прочетох имейла на доц. Попова, която не може да 
присъства и доколкото разбирам това, което е написала, тя смята, че за конкурса, който е по 
теория на масовата комуникация, израза в скоби тя сезира тавтологии и трябва да се изчисти 
това нещо. Беше медийна компетентност на аудиторията и тя пише в имейла си, че не е 
коректно присвояването на понятието „медийна аудитория“. Предполагам, че иска 
конкретизиране на заглавието и да остане само теория на масовата комуникация.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Други мнения, колеги, ако не, да пристъпим към 
гласуване. Доц. Петкова предлага да бъде „съпоставителна народопсихология“ по първата 
точка. По втората точка така ли да остане „теория на рекламата (рекламна кампания в 
медиите)“? Аз тук ще се въздържа категорично, защото обявяваме конкурси за хабилитация 
по научни области, а не по отделни курсове в бакалавърската степен, засягащи прекалено 
тесни области и практически полета. И трето по „теория на масовата комуникация – 
медийни компетенции на аудиторията“, мисля че четвъртият конкурс е безспорен по 
„интегрирани маркетингови комуникации“, така че да гласуваме.  

По първия конкурс за професор по „съпоставителна народопсихология“, който е „ЗА“, 
моля да гласува. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 21 
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гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Проф. д-р Веселина Вълканова: По втория конкурс „теория на рекламата (рекламна 
кампания в медиите)“, който е „ЗА“. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 

регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 5 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 16  
Факултетният съвет не прие предложението 

Проф. д-р Веселина Вълканова: По третия конкурс „теория на масовата комуникация 
– медийни компетенции на аудиторията“, който е „ЗА“.  

Проф. д-р Венцислав Димов: Аз имам желание за процедурен въпрос.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Изчакайте да излезем от режим на гласуване. Има 
още един конкурс.  

Проф. д-р Венцислав Димов: Аз спрях да гласувам, защото не ми е ясно нещо, затова 
искам да питам.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Какво не Ви е ясно?  

Проф. д-р Венцислав Димов: Аз как разбрах. Може би съм някакъв наивник, който 
нищо не е разбрал, но все пак да кажа какви са моите безпокойствата. Имаше две 
предложения и те бяха алтернативни, и двете са „за“ конкурса, но има промяна на 
заглавията. Едното включва една дума, другото изключва. Аз разбирам, че ние трябва да 
изберем едното от двете, а не, че ние трябва да изберем да спрем ли конкурса или да не го 
спираме. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Проф. Димов, ако бяхте малко по-търпелив, щяхте да 
чуете, че ще подложа на гласуване и постъпилите от залата предложения. Това е първото 
предложение на доц. Петкова, сега гласуваме по него.  

Проф. д-р Венцислав Димов: Не стана ясно. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Отново изяснявам, подложих на гласуване първото 
предложение на доц. Петкова, защото така се прави – предложенията се гласуват по реда на 
постъпването. Тя е вносител, първо гласуваме нейните предложения,  след малко ще 
гласуваме предложението на доц. Попова, което дойде по мейл и моето предложение за 
съкращаване името на „теория на рекламата“. Няма противоречие, няма проблем, ще ги 
гласуваме.  

Подлагам на гласуване отново третия конкурс за доцент по теория на масовата 
комуникация – медийни компетенции на аудиторията, както катедрата го е решила.  
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След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 0 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 21  
Факултетният съвет не прие предложението 

Проф. д-р Веселина Вълканова: И последно, четвърто, за асистент по интегрирани 
маркетингови комуникации. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 21 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Първото и четвъртото предложение са приети. Остава 
да гласуваме постъпилите от залата предложения. Гласуваме за доцент по теория на 
рекламата. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 18 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 3  
Факултетният съвет прие предложението 

Проф. д-р Веселина Вълканова: И третото предложение на доц. Мария Попова за 
доцент по теория на масовата комуникация.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 1  
Факултетният съвет прие предложението 
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Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте, доц. Петкова, за другите си доклади.  

Доц. д-р Дияна Петкова: Благодаря, проф. Вълканова.  

 Предложения за учебни програми – ОНС „доктор“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри за учебната 2023/2024 г. 
следните актуализирани и рецензирани учебни програми:  

Курсове, формиращи академични знания и компетенции:  

– учебна програма по „Виртуалност и информационна етика“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“, предложена от проф. д-р Николай Михайлов. Актуализираната 
учебна програма е рецензирана от доц. д-р Дияна Петкова.  

– учебна програма по „Връзки с обществеността – теория и практика“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от доц. д-р Мила Серафимова. 
Актуализираната учебна програма е рецензирана от проф. д-р Николай Михайлов.  

– учебна програма по „Крос-културни изследвания“ за докторска програма „Медии 
и комуникации“, предложена от доц. д-р Дияна Петкова. Актуализираната учебна програма 
е рецензирана от проф. д-р Николай Михайлов.  

Курс по научното направление на докторантурата: 

– учебна програма по „Публичност и социална комуникация“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“, предложена от проф. д-р Николай Михайлов. Актуализираната 
учебна програма е рецензирана от доц. д-р Дияна Петкова.  

– учебна програма по „Трансмедийни комуникации – синергични аспекти“ за 
докторска програма „Медии и комуникации“, предложена от проф. дфн Христо 

Кафтанджиев. Актуализираната учебна програма е рецензирана от доц. д-р Мила 
Серафимова.  

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции:  

– учебна програма по „Митологичните архетипи в комуникациите“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от проф. дфн Христо Кафтанджиев. 
Актуализираната учебна програма е рецензирана от доц. д-р Мила Серафимова.  

– учебна програма по „Национален имидж и медии“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“, предложена от доц. д-р Дияна Петкова. Актуализираната учебна програма 
е рецензирана от доц. д-р Мила Серафимова.  

– учебна програма по „ПР в дигиталната ера“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“, предложена от доц. д-р Мила Серафимова. Актуализираната учебна 
програма е рецензирана от проф. д-р Николай Михайлов.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
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гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Годишна атестация на докторанти 

Катедреният съвет разгледа годишния отчет и предлага на Факултетния съвет да бъде 
атестиран с положителна атестация, следният докторант:  

 Максим Мончо Бехар – докторант на самостоятелна подготовка по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността), с научен ръководител проф. д.н. Любомир Стойков, за периода 25.10.2022 
г. – 25.10.2023 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Предложения за издателския план на Университетско издателство на СУ за 2024 г.  

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри предложения за 
включване в издателския план на Университетско издателство на Софийски университет за 
2024 г.: 

 доц. д-р Дияна Петкова „Медии, социални ценности и дезинформация“, 
монография, 250 стр., 200 броя; 

 доц. д-р Мила Серафимова „Комуникация при кризи“, монография, 250 стр., 300 
броя; 

 гл. ас. д-р Никола Вангелов „Печатната реклама през социализма в България (1944-
1989)“, монография, 230 стр., 150 броя; 

 гл. ас. д-р Никола Вангелов „Маркетингови комуникации в социалните мрежи“, 
книга, 230 стр., 150 броя; 

 гл. ас. д-р Никола Вангелов „Пропаганда и визуална комуникация в България (1944-
1989)“, монография, 150 стр., 150 броя; 

 гл. ас. д-р Стилиа-Фелиси Паунова „Рейтингови изследвания“, монография, 160 стр., 
200 броя. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
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редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 

гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви, доц. Петкова. Катедра „Радио и 
телевизия“. Заповядайте, проф. Димов. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Благодаря. Ще се опитам да съм по-събран в моя доклад, 
но това са две заседания. 

Планиране на конкурси за академични длъжности  

Катедреният съвет на катедра „Радио и телевизия“ предлага на Факултетния съвет да 
бъдат одобрени планираните конкурси за заемане на академични длъжности през 2024 г. в 
катедрата, както следва: 

 за „професор“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Медийни и комуникационни изследвания). На собствена 
заета щатна бройка. Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния 
план за учебната 2023/2024 г. 

 за „професор“ по професионално направление 3.5. Обществени комуникации и 
информационни науки (Радиосистеми). На собствена заета щатна бройка. Прилага 
се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 2023/2024 г.  

 за „главен асистент“ по професионално направление 3.5. Обществени 
комуникации и информационни науки (Радио). На собствена заета щатна бройка. 
Прилага се справка за учебната натовареност спрямо учебния план за учебната 
2023/2024 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 
 

Предложения за издателския план за 2024 г. 

1. Книга „Звукова среда“. Автор: доц. д.н. Вяра Ангелова,  обем 300 стр. и тираж 300 
броя. 

2. Книга „Грамофонната плоча в България като медия“. Автор: проф. д.н. Венцислав 
Димов, обем 300 стр. и тираж 300 броя.   

3. Книга „Медийната музика“. Автор: проф. д.н. Венцислав Димов, обем 300 стр. и 
тираж 300 броя. 
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4. Книга „Медиите и културните трансформации в България след 1989 г.“. Автор: доц. 
д-р Орлин Спасов, обем 300 стр. и тираж 200 броя.  

5. Книга „Информационно замърсяване и медиен боклук“. Автор: доц. д-р Орлин 
Спасов, обем 250 стр. и тираж 200 броя. 

6. Книга „Методът на Вонегът – учебно помагало за сценарно майсторство и 
драматургичен анализ“. Автор: гл. ас. д-р Петър Айолов, обем 150 стр. и тираж 200 бр.  

7. Книга „Радио- и телевизионните организации като творчески предприятия“. Автор: 
ас. Диляна Кирковска, обем 200 стр. и тираж 300 бр. 

8. Книга с работно заглавие „Телевизионни системи“. Автор: гл. ас. д-р Николай Колев,  
обем 200 стр. и тираж 300 бр. 

9. Книга с работно заглавие „Преход на интервюто от телевизионна среда в дигитална 
платформа“. Автор: гл. ас. д-р Десислава Сотирова, обем 200 стр. и тираж 300 бр.  

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  

редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

  
Предложения за учебни програми – ОНС „доктор“   

Проф. д.н. Венцислав Димов: Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да 
одобри за учебната 2023/2024 г. следните актуализирани и рецензирани учебни програми: 

Курсове, формиращи академични знания и компетенции  

– учебна програма по „Журналистическа етика и саморегулация“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от доц. д.н. Вяра Ангелова  

– учебна програма по „Социални обрати и медиен разказ“ за докторска програма 
„Медии и комуникации“, предложена от проф. дсн Снежана Попова.  

Курс по научното направление на докторантурата  

– учебна програма по „Радио и публики“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“, предложена от проф. дсн Снежана Попова. 

Курс, формиращ специфични изследователски знания и компетенции  

– учебна програма по „Социалистически телевизии“ за докторска програма „Медии и 
комуникации“, предложена от доц. д.н. Вяра Ангелова. 

– учебна програма по „Антропология на медийната музикална култура“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от проф. д.н. Венцислав Димов.  
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– учебна програма по „Жанрови форми за забавлението в телевизията“ за докторска 
програма „Медии и комуникации“, предложена от доц. д-р Жана Попова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, имате думата. Аз само да попитам 
„Социалистически телевизии“ имате предвид телевизиите по време на тоталитаризма или   
телевизията на БСП? 

Доц. д.н. Вяра Ангелова: Не, по време на тоталитаризма. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Можете да конкретизирате това заглавие, да 
уточните. И другият ми въпрос е за жанрови форми за забавлението, на забавлението в 
телевизията не е ли по-точно, чисто стилистично? 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Може да е грешка, защото аз мисля, че е на 
забавлението, но няма го автора, съжалявам. Трябваше да е на, ще проверя и ще го 
коригираме. 

Доц. д.н. Вяра Ангова: То съществува, така че може да го проверим на сайта.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Това, че съществува не значи, че е правилно. Други 
изказвания, колеги. Ако няма, да гласуваме.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 
 

Предложения за учебни програми – ОКС „бакалавър“ и „магистър“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри:  

– учебна програма за избираема дисциплина „Режисура на кратките телевизионни 
форми“, разработена от д-р Борислава Димова. Програмата се предлага за ОКС „бакалавър“, 
специалност „Журналистика“. Учебната програма е рецензирана от гл. ас. д-р Петър 
Айолов. 

Проф. д-р Веселина Вълканова даде думата за изказвания по доклада.  

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 
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Магистърска програма „Дигитални медии и видеоигри“ да стартира с по-малко студенти 
– 3 кандидати   

Проф. д.н. Венцислав Димов: След дебати, тъй като са трима кандидати, ние решихме 
все пак да приемем по-малко от 6 души за магистърска програма, при което натовареността 
на преподавателите се редуцира. Защото запазването на обучението в магистърските 
програми е важно за развитие на съответните професионални и квалификационни 
направления. Предлагаме на Факултетния съвет намаляване на процента, който се 
отчислява от магистърските такси за общоуниверситетската партида.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: По втората част на изказването – това е 
регламентация в ЗВО. Предлагам да гласуваме това, което казахте - магистърска програма 
„Дигитални медии и видеоигри“ да стартира с 3 кандидати. Който е „ЗА“, моля да 
гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:  

списъчен състав - 25 
регистрирани  - 22  
редуцирани - 3 
отсъстващи - 0 
гласували „За” - 20 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението 

 
Предложения за отпускане на нова щатна бройка   

Проф. д.н. Венцислав Димов: Пак в дебативен режим, свързан с подобряване на 
учебния процес и с кадровото развитие, катедра „Радио и телевизия“ се обръща към 
деканското ръководство и към Факултетния съвет с настояване да бъде отпусната нова щатна 
бройка за асистент по телевизия за нуждите на учебния процес. Това може да бъде 
дебатирано. Това е само намерение с перспектива за бъдеще, ако трябва, ще влезе в този 
дебат, затова между другото предложих да направим този дебат с катедрите и по друг 
въпрос, имах среща и благодаря за поканата на доц. Петкова.  Това е перспективно, 
стратегическо напред, не се надявам, че веднага ще направим тази стъпка, имаме и ние какво 
да мислим и да комуникираме помежду си.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Разбирам, да, защото пишете, че настоявате. Аз 
предлагам следното. Нали говорихме именно с Вас и от Вас дойде предложението за 

премахването на медийните и тематичните профили в специалност Журналистика. 
Предлагам да направим това усилие – актуализация в учебните планове и тогава да мислим 
за обезпечаване на катедрите и искане на бройки от Академичен съвет. Иначе рискуваме, 
ако махнем профилите, с Вас сме говорили на учебна комисия, Вие си спомняте, то е 
свързано с редукция на 30 процента на всички аудиторни заетости. Така че рискуваме 
новият колега, който ще вземем, да не можем да му плащаме заплата или да я редуцират, 
защото няма да има аудиторна заетост. Предлагам последователно да действаме – първо 
промените в учебен план и да видим катедрите как са обезпечени. Вгледайте се съвкупно в 
четирите бакалавърски програми, специалност Журналистика е с 27 души академичен 
състав. За сравнение ще кажа, че специалност Книгоиздаване е с 3 души. Това се отнася за 
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проф. Ефремов, той да мисли как да си обезпечава специалността. Има очевидни 
диспропорции, смятам че и катедрите трябва да се преструктурират, както говорихме преди 

3 години, но ще говорим, когато имам консенсус по този въпрос. Предлагам този план – 
първо актуализация на учебния план и второ, обезпечаването на плана с щатове. Нещата са 
свързани, нали виждате, когато някой няма 5 часа, обаждат се от образователни дейности да 
кажат, че ще намалят заплатата и ние какво правим, чудим се какви коригиращи отчети да 
пускаме. Щатните хабилитирани преподаватели са много добре с аудиторната 
натовареност, но асистентите почти всички без изключение са на ръба – 272-280 часа. Там 
едно срутване на група значи удържане от и без това малката заплата на асистентите, затова 
предлагам да внимаваме, когато правим каквото и да било. Иначе нямам нищо против, още 
утре ставам на Академичен съвет и искам бройката, но този човек ще стои без заплата, а това 
не е отговорно отношение. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Ще дебатираме, но във връзка с отговорното отношение 
да кажа, че ако мислим стратегически, сегашните ни главни асистенти са утрешни доценти 
и ние мислим за това, че тяхната работа като асистенти трябва да бъде подготвена в бъдеще 
кой да ни поеме. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Някои от асистентите Ви все още не са защитили, нека 
първо защитят, да станат главни асистенти, има нормално развитие, не може ударн о 
обявяване на конкурси или ударни хабилитации и т.н. Колеги, кажете и Вие какво мислите, 
да не влизаме в диалог с проф. Димов единствено. Освен това логиката не е само укрепване 
на катедрата, катедрата е важно звено, разбира се, трябва да не пада никога п од 7 души, но 
основният ни ангажимент е към учебните планове, към студентите. Ако желаете, ще 
продължим на учебна комисия. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Ами да продължим дебата, има какво да си кажем, но 

да не занимаваме, а и е късно и нямаме още информация. Нека да продължим дебата, просто 
отваряме тази тема за предстоящи дискусии.  

Предложения за подобряване на учебния процес   

Въз основа на повтарящите се конфликти в телевизионното студио, които водят до 
затрудняване на учебния процес, катедра „Радио и телевизия“ разчита на деканското 
ръководство да вземе мерки, за да се възстанови нормалната работа в студиото. Членовете на 
катедрата предлагат студиото да се обслужва от Пламен Василев или от специалист от 
Университетската телевизия. 

Във връзка с ремонта на студиото на ТВ „Алма матер“, помещаващо се в сградата на 
ФЖМК, катедра „Радио и телевизия“ предлага техниката, която е годна за употреба и остава 
ненужна, да бъде използвана за осъвременяване на студио в зала 42 със съдействието на 
техническия екип на Университетската телевизия и в координация със съответните 
компетентни лица от ФЖМК.  

И извън вече това да поясня, ако не е станало ясно. Ако ние продължаваме да имаме 
същите проблеми в бъдеще, каквито имаме този семестър, ще пострада учебният процес и 
ние всячески трябва да намерим начин в интерес на учебния процес, на студентите, не на 
катедрата, не на преподавателите да работим. Имаме някакви варианти, които можем също 
при дебат да ги споделим, това все пак е най-важното, което сме протоколиране от разговора,  
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на която бяхме поканили колегите от Факултетния студентския съвет. Имаше представител 
там, може би и те ще кажат какво мислят.  

Студ. Тодор Драганов: Присъствах на катедрения съвет, за който става въпрос и 
действително се оказа, че има проблем. Колегите мои преподаватели изложиха това, че ако 
действително не се получат ясни срокове за финализирането на ремонта на студио „Алма 
матер“, действително няма как да се поберат толкова студенти на едно място в 42 зала. Ако 
това може тотално да възпрепятства учебния процес и учебното студио, то според мен е 
ключово за профил телевизия.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви, колега.  Проф. Димов Вие ме учудвате, 
защото този проблем с телевизионното студио ние го решихме на 19 септември заедно. Аз 
предложих решение, колегата Пламен Василев да съдейства и да влезе в телевизионното 
студио. Ние го решихме. Вие сега докладвате проблем на решението ли?  

Проф. д.н. Венцислав Димов: Не, втората част на проблема не е решен.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Днес позвъних на всичките Ви асистенти и тримата 
казаха, че няма проблем с Пламен Василев или с Иванка Вълова. Ако настоявате да уволня 
Иванка Вълова, това е много трудно по кодекса, нали знаете. Освен това телевизионното 
студио, което тя завежда, се ползва и от други катедри и те са доволни от нейната работа, 
следователно молбата ми е колегите, които не желаят да работят с нея и те вече са го 
направили – това е Десислава Сотирова, да работят с Пламен Василев, а колегата Николай 
Колев сутринта ми декларира, че той няма проблеми с нея и всичко е наред. По отношение 
на изказването на колегата-студент само да кажа, че телевизия „Алма матер“, колега, е 
самостоятелно звено в рамките на Софийския университет. Колко ще продължи ремонтът и 
кога ще са готови с новия пулт, това не мога да кажа отсега, мисля, че и колегите от 
телевизията не знаят.  Това зависи от различни обстоятелства, главно технически. Парите ги 
има, но трябва да се оправи студиото, така че много моля за разбиране от всички страни. 
Има такива ситуации, изгорял е пултът, а Вие искате да го вземем. Аз ще отправя искането 
към директора на телевизия „Алма матер“ да вземем пулта. Напишете едно заявление и аз 
ще пиша писмо на г-н Огнян Димов, а и до ректора, това е начинът. Аз, разбира се, съм „за“, 
подкрепям напълно. С гл. ас. д-р Николай Колев проведохме много дълъг разговор, имаме 
цял списък от идеи как да се организира учебният процес. Просто слушайте повече 
асистентите си, защото те са наистина много конструктивни. Поне аз така усетих диалога - 
и гл. ас. Десислава Сотирова, и гл. ас. Николай Колев и гл. ас. Петър Айолов. Аз съм винаги 
на линия. Вие видяхте, когато г-жа Иванка Вълова са разболя, веднага реагирах, помогнах. 
Аз предложих колегата Пламен Василев да влезе в телевизионното студио, мислех, че 
проблемът е решен преди месец. Затова питам – има ли проблем с това решение или просто 
търсите проблем? 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Проблемът не го търсим, проблемът е в комуникацията. 
И ще Ви кажа какъв е той. Аз постоянно си говоря с нашите асистентите, те имат участие в 
това решение. Те са говорили и може да се види в протокола, така че не си измислям това, за 
да създавам проблем. Факт е обаче, че в интерес на работата е по-добре да се намерят 
някакви други стъпки. Това, доколкото аз разбирам, водих разговор час преди Факултетния 
съвет, с човек, с който и Вие сте говорили, само че проблемът е в комуникацията. Водим 
телефонни разговори и накрая се получава този синдром на разваления телефон. Някой 
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нещо казва, не разбира, друг друго предава. Аз оставам с впечатление, че има грешка в 
комуникацията, не е нарочно.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Поканете ме на катедрено заседание, за да чуя какво 
се говори там, защото наистина пред мен се говорят други неща.  

Проф. д.н. Венцислав Димов: Темата е много важна. Аз усетих и ме малко заболя от 
това, че едва ли не ние си измисляме проблеми и аз ги хвърлям да Ви губя времето. 
Проблемът е следният – ние сме много доволни от това предложение, работим с г-н Василев. 
Ние сме доволни, че можем по някакъв начин да ползваме, примерно, един човек, който ще 
ни отключва студиото, ще го заключва, както се изразяват нашите асистенти, дори това, пак 
е добре. Проблемът обаче ние някакви задачи, които трябва да решим, не успяваме със 
собствени технически сили и г-н Колев, съжалявам, че го няма,  не беше избран, за да си 
говори той, а не ние двамата с Вас, заради него, ми каза, че той носи неговата професионална 
камера и не е успял да научи студентите си, нещо не са се справили, нещо тя е прегоряла, 
нещо е станало и затова си говорим за следното: има ли възможност, за да сме независими, 
пак Ви говоря стратегически напред, ние нямаме никаква гаранция какво ще се случи с тази 
телевизия, не искам да повдигат този въпрос, ако в бъдеще тази телевизия реши да се развива 
по друг начин, а не като студентска телевизия, какво правят нашите студенти. А има такава 
опасност, не знаем какво ще се случи. Вие сама казахте, че тя е автономно звено.  

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Мога ли да кажа аз нещо? А какво правят другите 
три специалности и другите два профила? Този въпрос задавате ли си го? Малко емпатия 
проявявате ли към другата част от колегите, които нямат на разположение по две студиа, по 
двама оператори, техници на пултове, завеждащи студия. Ние преподаваме на четири 
специалности. Някак има и тук дисбаланси, които са наследени.  

Проф. д.н. Венцислав Димов: Проф. Вълканова, ние пак влизаме в спор, който не е 
реален. Вие казвате това като свободна интерпретация на това, което казвам. Аз не съм казвал 
никога, в протокола го няма, изобщо не се отнасям апатично към колегите и се интересувам 
от общата работа във факултета. Но общата работа означава, че ако не работи студиото, ако 
нямаш сърп, ще вземеш коса, нещо трябва да измислим, нещо трябва работи, как ще стане. 
Дали да купим някаква камера и някой от техническите лица да отговаря.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Именно Вашето е интерпретация, аз работя само с 
факти. Факт е, че бюджетът на ФЖМК не може да покрие разход от 80 хиляди за нова камера. 
Нямаме такива възможности.   

Проф. д.н. Венцислав Димов: Просто Ви казвам, че това не е някакъв егоизъм и ние не 
си мислим, че само телевизията е важна. Имаме доста студенти и трябва да мислим за тях и 
за тяхното обучение.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Разбирам и правя всичко, каквото е по силите ми, за 
да отговоря на очакванията на колегите, които преподават по телевизия. Тези дебати, тези 
преговори за оператори ги водих с ректора, с директора на телевизията и смятам, че сме 
постигнали добър успех. В замяна можете да ни поканите да видим филмите, които вашите 

студенти правят, защото цял семестър борба за камери и оператори от моя страна не се 
увенча с покана от Ваша страна да видим продукцията.  
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Проф. д.н. Венцислав Димов: Чакайте, пак говорим малко, как да кажа, с черно и бяло. 
Истина е, че ние имаме фестивал на студентската продукция, но той е отворен, той е 

публичен, затова се казва публичен.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Къде го обявихте? 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Обявен е в медиалог на сайта. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Можеше да го пуснете на сайта на ФЖМК. Добре, 
няма значение. Така сте решили и не сте ни поканили, Ваша работа.  

Проф. д.н. Венцислав Димов: Ние никого не сме канили. Поканихме само авторите  
на филми да дойдат да си ги представят. То не е официално мероприятие, което налага да 
искаме протоколно откриване от ръководството. То е част от наша редовна работа и 
приемаме като всяка година. Ние го правим от 12 години като нещо, което се знае от всички.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да, миналата година ме поканихте, аз видях филмите, 
но когато деканът полага такива усилия да Ви осигури желаната от Вас база, можете от чисто 
куртоазно да го поканите. Няма значение, това е приключило. Тази тема приключена ли е?  
Други мнения, становища по отношение организацията на учебния процес? Само веднага 
да кажа, че аз полагам усилия да балансирам ресурсите и материалната база между четири 
специалности, това исках да кажа преди малко и това не е някаква интерпретация, това е 
факт, защото и четирите специалности имат право също да имат специализирани студиа, за  
да могат да работят техните студенти. Във факултета нямаме само обучение по телевизия, 
моля да проявите разбиране, че е нужна лека диверсификация на ресурсите към другите 
катедри и към другите профили. Иначе всичко останало наистина е интерпретация.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Това беше последният доклад на ръководител на 
катедра. Имате ли, колеги, нещо по точка Разни, към която сега минавам. Някакви 
съобщения или проблеми? Заповядайте.  

Студ. Петър Желев: Във връзка с последното Общо събрание на Софийския 
университет на 16 ноември ще се проведе в Аулата на Софийския университет единственият 
дебат между четиримата кандидат-ректори, организиран от Студентския съвет. 
Официалната информация би трябвало да появи или тази вечер или утре като, ако желаете, 
има такава форма за записване да присъствате. Подобно на един дебат между кметовете, 
който се проведе преди няколко седмици, този дебат ще се проведе по предварително 
направен регламент и всички ще имат възможност да представят програмите си, както и 
самите кандидатите да задават въпроси помежду си и да получат въпроси от публиката. 
Модератор се очаква да бъде Студентския електорат, тъй като самият дебат ще бъде 
съсредоточен върху студентските проблеми и участия, върху възможностите за развитие на 
университета от тази гледна точка. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря за поканата, с удоволствие ще се 
присъединим. Не забравяйте и нашите факултетни дебати, аз казах датите. Изпратили сме 
Ви имейли, има ги на сайта. Това е начинът да оповестяваме събития, така че заповядайте, за 
да си зададем всички тези въпроси и критики към кандидатите за ректори. Те трябва да дадат 
някои отговори, за да получат съответно нашия вот на Общото събрание на Софийския 
университет.  
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Ако няма други въпроси, благодаря на всички, че се присъединихте на това първо 
заседание. Още веднъж успех на новоизбрания Факултетния съвет, приятна вечер. 

Проф. Вълканова закри заседанието.  

 

 

Декан на ФЖМК: 

проф. д-р Веселина Вълканова 

 

Водил протокола:  

Мариела Николова 
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